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Aan
mevrouw C.N. Simon-van Waardhuizen en de heer B.C.M. Stam
van Fractie Van Waardhuizen
p/a raadsgriffie@dordrecht.nl

Datum 12 september 2023
Ons kenmerk 2023-126596
Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake vestigen van een AZC in Dordrecht

Geachte leden Fractie Van Waardhuizen,

Bij brief van 13 juli  2023 heeft u op grond van artikel 40 van het Reglement van
Orde van de gemeenteraad namens fractie  Van Waardhuizen zeven vragen
gesteld inzake het vestigen van een AZC in Dordrecht.
Wij beantwoorden uw vraag als volgt.

Vraag 1. Het college heeft in zijn argumentatie voor de plaatsing van een AZC in
Dordrecht gebruik gemaakt van de Spreidingswet die in de overtuiging 
van het college zal worden aangenomen. Dit onder de noemer: beter 
zelf anticiperen dan zelf de opdracht krijgen. Is het college van mening 
dat een AZC zonder basis van een Spreidingswet juist is? Zo ja, welke 
argumenten zijn hiervoor in de huidige onzekere financiële situatie.

Antwoord In het raadsvoorstel 'wensen en bedenkingen voornemen tot vestiging 
van asielzoekerscentrum in Dordrecht' heeft het college het volgende 
overwogen met betrekking tot de vestiging van een AZC in relatie tot 
de spreidingswet: "Het college is van mening dat elke gemeente een 
verantwoordelijkheid heeft in de opvang van in Nederland aanwezige 
vluchtelingen. Als deze verantwoordelijkheid genomen wordt, voorkomt
dit de mensonterende situaties die nu in de opvang op diverse plekken 
te zien zijn. Daarin moeten gemeenten solidair met elkaar zijn: 
iedereen dient een deel van deze opgave voor zijn rekening te nemen. 
De spreidingswet is daarbij de stok achter de deur, maar wij hopen dat 
deze niet nodig zal zijn. Daarom zal onze inzet c.q. ons bod aan de 
regionale tafel zijn, dat wij voornemens zijn een asielzoekerscentrum in
Dordrecht te openen waarmee Dordrecht ten minste aan de wettelijke 
taakstelling zal voldoen…."
Op basis van de uitkomsten van de behandeling van dit raadsvoorstel 
heeft het college de afgelopen periode gesprekken gevoerd met het 
COA over de vestiging van een AZC in Dordrecht. Deze gesprekken 
hebben ertoe geleid dat het college op 4 juli jl. het besluit tot vestiging 
van een AZC in Dordrecht heeft genomen.
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Vraag 2. Is het college het met ons eens dat alle waarborgen die gesteld zijn in 
de Spreidingswet nu niet meer van toepassing zijn en de gemeente in 
feite risicodrager is geworden? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord Ons college heeft zich altijd op het standpunt gesteld dat de komst van 
een AZC voor de gemeente ten minste budgettair neutraal moet zijn. 
De afspraken daarover worden vastgelegd in de bestuursovereenkomst
en de huurovereenkomst die met COA gesloten wordt. Daarnaast 
worden gemeentelijke kosten vergoed op basis van het 
faciliteitenbesluit, de middelen daarvoor worden via de Algemene 
Uitkering aan de gemeente uitgekeerd. Deze vergoedingen zijn dus in 
andere wetgeving dan de Spreidingswet geregeld; of de Spreidingswet 
er wel of niet komt heeft geen invloed op de financiering.

Vraag 3. Is het college het met ons eens dat uitstel van de Spreidingswet als 
deze controversieel wordt verklaard vraagt om een andere benadering 
van het vraagstuk in Dordrecht? Zo niet, waarom niet. 

Antwoord Wij verwijzen u voor beantwoording van deze vraag naar ons antwoord 
onder 1.

Vraag 4. Is het college op de hoogte van het feit dat een aantal gemeenten 
waaronder Beverwijk een pas op de plaats maken en nu (voorlopig) 
afzien van een AZC of andere opvang. De gemeente Velsen wil eerst 
met de gemeenteraad over hoe nu verder. Zo ja, wat is uw mening? En 
welke vervolgstappen gaat het college nu nemen? 

Antwoord Ja, dit is bekend. Er is echter niet altijd sprake van vergelijkbare 
situaties. In Dordrecht heeft het college op 4 juli jl. besloten tot 
vestiging van een AZC.

Vraag 5. Is het college het met ons eens dat via een landelijk overleg de 
consequenties van het niet behandelen van de Spreidingswet duidelijk 
moeten worden, zoals bijvoorbeeld de financiering en gemeentelijke 
kosten.

Antwoord Nee, Spreidingswet en financiering kosten staan los van elkaar.
Zie hiervoor beantwoording onder vraag 2.

Vraag 6. Is het college de mening toegedaan dat bij het aantreden van een 
nieuwe regering die wellicht een andere koers gaat volgen m.b.t. 
asielbeleid, de gemeente nu tussentijds zelf de kosten moet dragen? 
Nee, waarom niet? Zo ja, wat voor consequenties heeft dit dan op onze 
gemeentelijke begroting waar al een forse bezuiniging operatie ons te 
wachten staat? 

Antwoord Nee, dit is niet het geval. De financiële afspraken tussen Rijk en 
gemeenten worden niet in de Spreidingswet vastgelegd, maar zijn 
vervat in het faciliteitenbesluit (Algemene Uitkering), 
bestuursovereenkomst en huurovereenkomst.
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Vraag 7. Fractie Van Waardhuizen wil graag duidelijkheid over hoe het Rijk wil 
omgaan met de asielkwestie (Spreidingswet) en de financiële risico's 
welke wij als gemeente Dordrecht daar mogelijk mee lopen, zodat we 
daarnaar handelen. 

Antwoord Afgesproken is dat de komst van het AZC in Dordrecht tenminste 
budgettair neutraal is en dat dit onder alle omstandigheden geldt. 
Daarmee is er naar de mening van het college geen sprake van 
financiële risico's.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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